
Na 9. kongresu Zveze sindlkatov Stove-
nije 25. fn 26. oktobra v Mariboru bo orga-
nizarijo aindikatov naše občine zastopa-
io 14 delegatov, izvotjenih na nedavni
akupščini. PripraviU smo razgovorz njimi,
ki najpojasni njihova stallšča do kongre-
anih dokumentov in mariborskega delov-
nega dogovora za prihodnje obdobje. Na
občinakem sindikalnem svetu so nampo-
vedali, da pripravljajo Še skupen pogovor
in dogovor vseh bežigrajskih delegatov.
Pretresli bodo kongresne dokumente, te-
kočo sindikalno prob/ematiko v občini in
se na podlagi tega dogovorlti, kaj je zm
našo sredino pomembno in na kaj bodo
naši razpravtjald opozorili na kongresu.

Delegate smo vprašali, kako ao sprefeli
Imenovanje delegata, kaj prlčakujejo od
kongresa, na kaj bi opozorili kot razprav-
tfalec, katera postavka v kongresnih do-
kumentih se jim zdi najbolj pomembna tn
kako bodo prenesli zaključke kongreaa
svoji delegatski sredini. Pogovore bomo
objaviti še v naslednji številki skupaj z
enotnlm dogovorom bežlgrajskih sindika-
tov o tem, na katero problematiko bodo
naši razpravljalci opozortti.

GORAZD RAČIČ,
samostojnl svetovaiec za

plan In anafize pri občinskl
skupičini:

-imenovanje za delegata
sem sprejel predvsem kot
Čast. Nekoliko sem bil prese-
nečen, saj za svojo sindikal-
no aktivnost ne morem rečt.
da je ravno dolgoletna. Res
pa je, da veltko delam pri sin-
dikatu.

Od kongresa prtčakujem
pametno delovno usmeritev
za naprej. Kot govornik bi
predvsem poudarii vpra&anje
delitve dohodka v gospodar-
stvu in delitve osebnega do-
hodka naspfoh. Smdikat bi
moral bolj odločno uveljav-
Ijati že sklepe celjskega kon-
gresa, da mora btti rast oseb-
nih dohodkov odvisna od ra-
sti delovne storilnosti in
uspefiov gospodarjenja. Za-
nimivo je tudt vpraSanje sta-
tusa upravnih organov in
upravnih detavcev ter njiho-
vo razmerje do drugih, V
kongresnem gradivu sem
največ pozornosti namentl
gospodarjenju. zato se mi zdi
najpomembnejše vpraSanje
vkfjučevanja sindikata v po-
drofife ekonomike. Prifiaku-
jem, da se bo deiegatska ba-
za seznanila z zakljuČki kon-
gresa preko sredstev javnega
obveSčanja. posvetovanj. se-
stankov in razgovorov.-

RADO ŠTER,
vodja gradbiifa SGP Gro-

auplje:
»Izvolitev sem sprejel kot

odgovornosl in doižnost do
družbo kot celote in do svoje
delegatske baze Od kongre-
sa pnčakujem spremembe v
organiziranosti in upam, da
bo čimveČ zakljufikov prene-
Senih v življenje, ne pa, da
bomo ostalt le pri nakazanih
smernicah. kot se včasih
zgodi. Bežigrajski delegati se
bomo o razpravljanju na
kongresu še dogovorili. Kon-
gresni dokumenti se mi zdijo
pomembni predvsem kot ce-
lota, za nekaj posebnega pa
se ne bi mogei opredeliti.
Svoje vtise in zakijučke s
kongresa bom prenašal ust-
no in na članskih sestankih.«

JOŽICA BOŽIČ,
vodja prodaje Tonose:

-Izvolitev sem sprejela kot
prlznanje za svoje dolgolet-
no sindtkalno delo v naiem
ozdu. Od kongresa pričaku-
jem zantmiva srečanja s sin-
dikalisti in izmenjavo izku-
šenj Pričakujem tudi nove
naloge. ki jih bomo morali
realizirati in prenesti v svoje
delovne sredine in v življenje
vseh delavcev Načela izpol-
njevanja socialističnega sa-
moupravljanja in izvrševanja
določil zakona o združenem
delu so razvojnega značaja,
delavci pa jrh bodo lahko po-
trditi, ko bodo pnSla v njiho-
vo vsakdanje živtjenje. Od
kongresa pričakujem, da bo

rešil tudi to vprašanje. Kot
govornik bi predvsem pou-
darila delo stndikainih sku~
pin. pomembno pa se mi zdi
ludi vprašanje svobodne me-
njave dela predvsem med tr-
govino in proizvodnjo. Kon-
gresni dokumenti dobro
opredeljujejo razdeljevanje
dohodka. za mene pa je po-
sebej pomembno samou-

skih detegatov na kongresu
se bomo še dogovoriti. Veli-
ko težo v kongresnth doku-
mentih ima uveljavijanje sin-
dikata na področju deiitve
dohodka in čistega dohodka
ter pri krepitvi matehalne
podtage dela. S tem je pove-
zan tudi razvoj družbenega
in osebnega standarda. Sta-
lišča in skiepe bom posredo-
val izvršnemu odboru osnov-
ne organizacije in, kotikor bo
možnost dopuščala. na vseh
članskih sestankih organtza-
cije,-

JOŽE ŠUBIC,
tajnik samoupravnlh or-

ganov v DSSS delovne <w-
ganlzacije Emont:

"Imenovanje sem sprejel
kot priznanje za delo v sindt-
katu z velikim ponosom, saj
je v naši obČini mnogo do-
brih smdikalnth akttvistov
Od kongresa priCakujem
enoten dogovor in akcijo v
prthodnjem obdobju. V delu
osnovnih organizacij je še
precej razlik v aktivnosti aii
vsebini deta. Nov statut in re-
solucija kot napotek za na-
daljnje deio sta pnpravljena
življenjsko in se razlikujeta
od sklepov, ki so Še v veljavi
Upam. da bo kongres prine-
sel tudi večje zanimanje
Članstva za delo srndikata. ki
do sedaj ni pokazalo prave
zainteresiranosti, kljub do-
bremu obveSČanju. Več je

PRED KONGRESOM SINDIKATOV

Pogovor z
delegati

pravno sporazumevanie. O
delu kongresa bom poročata
na izvrSnem odboru osnovne
organizacije in v svoji sindi-
kalni skupni.-

JUUJ GOLOBIČ,
sodelavec za zemljiftke

zadeve Republl&ke skupno-
sti za cesle:

"^Jovico sem spreje! s pre-
senefienjem in obenem s po-
nosom. da imajo organi sin-
dikata zaupanje v mene in
rnoje deto, obenem pa tudi
kot obvezo. da moram bitt Se
prizadevnejSi. Od kongresa
pričakujem konkretne zadol-
žifve, ki bodo omogočale hi-
trejSe uveljavljanje družbe-
noekonomskega položaja
deiavca. Svojega prispevka
za kongres ne pripravljam,
sprejel pa bom to nalogo, te
se bomo o tem predhodno
dogovohii na sindikalnem
svetu. Kot posebno po-
membno vprašanje bi omenil
delovanje sindikata pri orga-
niziranju SIS materialne pro-
izvodnje. tz izkušenj samo-
upravnega organiziranja pa-
noge promet in zveze je ra-
zvidno, da je izvajanje nalog
na področju prometne infra-
strukture v precejSnjem zao-
stanku za načrtovano dina-
miko. Tu je prisoten problem
združevanja sredstev združe-
nega dela za finansiranje sa-
moupravno sprejetih progra-
mov razvoja-

Zaupanje Članstva bomo
opravičili s posredovanjem
svojih vtisov o delu kongresa
tn prenašanjem sprsjetih do-
kumentov v sindikalno življe-
nje, tako da bo sindikat zav-
zel vlogo in mesto. ki mu pri-
pada.«

LEON IVANOVIČ,
uslužbenec GeoloŠkega

zavoda:
"Sprva sem bil presene-

Čen, čuiim pa izredno dotž-
nost, da opravičtm zaupano
nalogo. Od kongresa priča-
kujem nove akcije. osnovane
na statutu m novo organizi-
ranost. O prispevku bežigraj-

zanimanja tam, kjer sa kaže-
jo določeni problemi in manj
tam, kjer jih ni. O moznem
razpravljanju na kongresu se
bomo še dogovorili. Važna je
delitev sredstev za osebne
dohodke po vloženem delu.
Boj za ekonomsko stabiliza-
cijo je prvenstvena naloga in
sindikati bomo morali tu še
veliko storiti. Od tega. kako
delamo, ni odvisno samo na-
Še živijenje, ampak tudi živ-
Ijenje prihodnjih generacij. O
tem, kako prenesti zaključke,
še nisem razmišijal. vendar
mislim, da po isti poli kot je
šfa sama razprava, torej po
sredstvih javnega obvešča-
nja in na zborih deiavcev.
morda pa bomo o tej temi
organizirali celo problemske
sestapke «

OLGA ZUPANČIČ,
učMeljica osnovne iole

Boris Kidrič:
"Sprva sem bila presene-

čena, ker izvolitve nisem pri-
čakovala, vendar že dofgo
delam v stndikatu. Od kon-
gresa pnčakujem predvsem
izvajanje njegovih zakijučkov
v praksi. Naša družba se hi-
tro spremtnja in mislim, da
so se kongresni dokumentr
priiagodili življenju, ki ga ži-
vimo. O skupnem nastopu
vseh delegatov na kongresu
se bomo še dogovoriti. Za
mene je pomembno pogfavje
vzgoje m izobraževanja. saj
moramo glede na šolo v ce-
loti. predvsem pa glede pro-
svetnih delavcev marsikaj
bolje reševati- članstvo bom
informirala v medsebojnih
pogOvorih, na članskih se-
stankih in v organih sindi-
kata-

MARGARETA GONELI,
analltik v Slovinu:
»Izvolitev sem sprejela s

presenečenjem, ker tega ni-
sem pričakovala. Vsindikalni
organizaciji še ne delam dol-
go. Od kongresa pričakujem
vpliv na stndikalne delavce.
Kako bo vplival na ostale de-
lavce, je vprašanje, na vsak

način pa bo prinesel nekaj
novega, kar bo pozttivno
vplivalo na naša prizadeva-
nja. Morda so vsi materiali za
navadnega delavca nekoliko
prekompltcirani, saj se mora
Človek že kar učiti. če hoče z
razumevanjem sprejemati
aktualne stvari. Kot govornik
bi opozorila na nočno delo
žensk, ki je za človeški orga-
nizem velika obremenitev.
Kongresni dokumcnti so po-
membni v celoti, mislim pa,
da je sindikat do sedaj nare-
dil največ na področju spre-
jemanja samoupravnih spo-
razumov. O svojih vtisih bom
informirala na zboru dolov-
nih Ijudi in v tovamiškem
glasilu«

IDA HREN,
gradbeni tehnik Soseske:
-Imenovanje sem sprejefa

kot čast in odgovornost. Od
kongresa pričakujem, da se
bodo njegova določila re-
snično izvajala v vsakdanjem
življenju. O nastopu na kon-
gresu se bomo še dogovorili.
Mislim. da so kongresni do-
kumenti pomembni kot celo-
ta. O delu kongresa bom po-
ročala v sktopu svojega ozda
in njegovesindikalneorgant-
ziranosti.«

ANDREJ LEŠNJAK,
oddelkovodja v tozdu T\~

•karna MIadin»ke knjige:

-Vest sem sprejel kot
vzpodbudo za delo vnaprej
in priznanje za nazaj. Od
kongresa pričakujem obrav-
navanje tekoie družbene
problematike, kar je že pre-
dvideno v dokumentih za
kongres, MislJm, da bo še
ojačal stik sindikata z delavci
in jasno poudaril, da defa
sindikat tisto, za kar je name-
njen. Kot govornik br se do-
taknil obveščanja, ker še ve-
dno ntso vsi delavci toliko
zainteresirani. da bi lahko re-
kli. da vedo vse o delu sindr-
kata. Z obveščanjem pa pri-
btižamo delavcu vso družbe-
no aktualnost-

Kongresni matertalt so do-
bro pripravljeni in so po-
membni predvsem kot celo-
ta. Svoja zapažanja bom po-
sredoval na izvršnem odboru
osnovne organizacije pover-
jenikom sindikalnih skupin
in. če bo potrebno, bom po-
ročal še pred celim kolekti-
vom. Posebej pa bi poudaril,
da so za obveščanje delegat-
ske baze najbotj pomembne
sindikalne skupine. ki dajejo
kot majhne delovne enote
možnost koncentracije in di-
skusije.«

NIKOLA MIŠKOVIČ,
tehnik v Smeltu:

-Izvolitev sem sprejel kot
obvezo in bi bil zelo zadovo-
Ijen. Če bj kakorkoli pripo-
mogel k poživitvi dela, še po-
sebej v osnovnih organizaci-
jah. Od kongresa pričakujem
nove smernice in konkretno
reatizacijo nalog v bodoče.
Upam, da se bo izogibal pos-
ploSenosti tako kot gradivo
zanj, ki zajema dejanska de-
tovna področja vseh obča-
nov. Konkreten realizator
vseh natog pa bodo seveda
osnovne organizacije. Kot
govornik bi predvsem spre-
govoril o problemu osnovnih
organizacij, njenem položaju
danes, vlogi njenih aktivistov
ter usktaditvi de!a med njimi
in samoupravnimi organi v
ozdu. V kongresnih doku-
mentih je pomembna razme-
jitev naiog med ZS in stro-
kovnimi sindikati.

O svojem sodelovanju na
kongresu bom poročal v oz-
du, mislim pa, da bi moral
vsak član sindikata dobiti po
en izvod Delavske enotnosti
z vsem kongresnim gradi-
vom. da bi bil tako neposre-
dno seznanjen s kongresno
problematiko.«

DANE BESEDNJAK


